
Protokół Nr XVIII/08 
-------------------------------------------------------------------- 

z sesji Rady Miejskiej w Dobrej odbytej 05 listopada 2008 r.  
w sali konferencyjnej Domu Kultury w Dobrej 

  

 

 Przewodniczący Rady Miejskiej Paweł Janicki o godz. 910 otworzył XVIII sesję 

Rady Miejskiej w Dobrej. Powitał Radnego Rady Powiatu Tureckiego p. Zbigniewa 

Bartosika, kierowników jednostek, zakładów pracy, przedstawicieli samorządów 

wiejskich, Burmistrza Dobrej – p. Andrzeja Piątkowskiego, z-cę Burmistrza Dobrej – p. 

Jacka Gajewskiego, Sekretarza Dobrej - Stanisława Stasiaka, Skarbnika Dobrej – p. 

Beatę Kmieć. 

 

Przewodniczący Paweł Janicki stwierdził, że na stan 15 radnych Rady Miejskiej 

w Dobrej w sesji bierze udział 14 radnych, co stanowi quorum, przy którym Rada 

może obradować i podejmować uchwały. 

Listy obecności radnych i zaproszonych gości stanowią załączniki nr 1, 2 i 3 do 

protokołu. 

Protokołowała obrady – Barbara Wituła – inspektor UM w Dobrej. 

 

 Przewodniczący poinformował, że punkcie 6 - sprawy samorządu zostanie 

omówione przez p. Skarbnik sprawozdanie z wykonania budżetu za I półrocze 2008 

roku. Zaznaczył, że radni na komisjach omawiali już wykonanie budżetu, ale ze 

względu na obecność sołtysów ponownie zostanie ona przedstawiona. 

W punkcie tym również Przewodniczący Komisji Rewizyjnej p. Henryk Gręzicki 

przedstawi protokół z kontroli Realizacji Regulaminu Utrzymania Czystości i Porządku 

w Gminie Dobra - Uchwała Nr XXIII/185/06 z dnia 27.03.2006 roku. 

 
 Następnie Przewodniczący Paweł Janicki przedstawił porządek sesji Rady 

Miejskiej. 

 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie Sesji. 

2. Stwierdzenie quorum. 

3. Przedstawienie porządku obrad. 

4. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

 



5. Interpelacje i zapytania radnych. 

6. Sprawy samorządu. 

7. Sprawozdanie Burmistrza Dobrej z działalności międzysesyjnej. 

8. Podjęcie uchwał w sprawie: 

 

1) zmiany uchwały nr IX/62/07 z dnia 10.07.2007 r. w sprawie przystąpienia 
Gminy Dobra do Stowarzyszenia "Lokalna Grupa Działania - Przymierze 
Jeziorsko" – projekt nr XVIII/141/08 

2) zmiany Statutu Związku Międzygminnego " Związek Gmin Powiatu 
Tureckiego– projekt nr XVIII/142/08 

3) obniżenia ceny żyta stanowiącej podstawę obliczenia podatku rolnego – 
projekt nr XVIII/143/08 

4) stawek podatku od nieruchomości- projekt nr XVIII/144/08 

5) stawek podatku od środków transportowych – projekt nr XVIII/145/08 

6) zmiany budżetu na 2008 r. projekt nr XVIII/146/08 

7) uchylenia uchwały w sprawie wzniesienia  pomnika Jana Pawła II - projekt 
nr XVIII/147/08 

8) wzniesienia pomnika - projekt nr XVIII/148/08 

9) nabycia działki - projekt nr XVIII/149/08 

  9.  Sprawozdanie z oświadczeń majątkowych      

  10. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych 

  11. Wolne wnioski 

  12. Zamknięcie obrad 
 

ad: 1, 2, 3.  

 

Jak wyżej. 

 

ad: 4.  

Przyjęcie protokółu z poprzedniej sesji. 

 

 Przewodniczący Paweł Janicki poinformował, że protokół nr XVII/08 poprzedniej 

sesji Rady Miejskiej w Dobrej odbytej w dniu 30 września 2008 r. był wyłożony do 

wglądu w biurze Rady oraz przed posiedzeniem Rady, wszyscy radni mogli zapoznać 

się z jego treścią i wnieść uwagi. 

 Do otwarcia sesji uwag takich nie zgłoszono i przewodniczący wnioskował o 

przyjęcie „Protokołu nr XVII/08” bez odczytywania. Po przeprowadzonym głosowaniu 

przewodniczący stwierdził, że protokół został jednogłośnie przyjęty przez Radę tj. na 

14 radnych obecnych na sali podczas głosowania za jego przyjęciem głosowano 14 

 



radnych, nie było głosów przeciwnych i wstrzymujących się. 

 
  

ad:  5.      

Interpelacje i zapytania radnych. 

 

 Radny Jan Dzierdzicki zwrócił się z pytaniem, czy Gmina otrzymała środki unijne 

na budowę sali sportowej? 

Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że odpowiedzi na wszystkie interpelacje 

i zapytania radnych zostaną udzielone w pkt.10 

 

ad:  6.  

          Sprawy samorządu. 

 

W sprawach samorządu głos zabrali:  

- Pani Alicja Grzelak /soł.wsi Strachocice-Kolonia/ poruszyła sprawę przystanku dla 

dojeżdżającej młodzieży i dzieci, jest to droga ruchliwa i chodzi o bezpieczeństwo 

dzieci. Zakup wiaty jest to koszt ok. 3,5 tys zł. Sprawa ta była już zgłaszana, ale bez 

odpowiedzi. 

- Pan Józef Jałkiewicz /soł. wsi Januszówka/ poruszył sprawę oznaczenia miejscowości 

Januszówka. 

 Następnie Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Dobrej  p. 

Henryk Gręzicki przedstawił Protokół z kontroli Regulaminu utrzymania czystości i 

porządku w Gminie Dobra Uchwała Nr XXII/185/06 z dnia 27.03.2006 roku, 

przeprowadzonej przez zespół kontrolny Komisji Rewizyjnej w dniu 17 września 2008 

roku. 

 

Protokół Nr 6/08 stanowi załącznik nr 4 do protokółu.  

 Przewodniczący Rady Miejskiej otworzył dyskusję nad przedstawionym 

protokółem.  

 Radny Jan Dzierdzicki poprosił o wyjaśnienie, dlaczego jest tak dużo osób nie 

podłączonych do kanalizacji. Zwrócił uwagę, że były takie sytuacje, że osoby się 

podłączyły i nie wiedziały komu płacić. 

 Przewodniczący Paweł Janicki zwrócił się do Burmistrza o udzielenie odpowiedzi, 

czy wnioski końcowe z przeprowadzonej kontroli przez Komisję Rewizyjną są już 

realizowane. 

 



 Burmistrz odpowiedział, że jeśli odnieść się do przykanalików wodnych, na 

terenie miasta jest 86 osób, którzy nie są podłączeni, w ubiegłym roku było 100 osób. 

Wszystko trzeba zrobić, aby te osoby się podłączyły. Do kolektora sanitarnego i 

deszczowego, który był podłączany od ulicy Kilińskiego w stronę Długiej Wsi-szkoły 

podłączyli się wszyscy. Argument osoby dorosłej, że nie wiedział komu ma płacić, nie 

wynika z niewiedzy, ponieważ jeśli nie dotarł do wszystkich inkasent z Zakładu 

Gospodarki Komunalnej, to dociera inkasent z Urzędu p. Bazan z podatkiem, który 

informuje o koszach i kolektorze sanitarnym.  

 Następnie Przewodniczący Paweł Janicki poprosił Burmistrza o przedstawienie 

informacji z realizacji wykonania budżetu za I półrocze 2008 roku. 

 Burmistrz poinformował, że informacja była już omawiana przez radnych na 

posiedzeniach komisji, ale ze względu na obecność sołtysów zostanie ponownie 

przedstawiona przez p. Skarbnik. 

 P. Skarbnik przedstawiła informację z wykonania budżetu za I półrocze 2008 

roku zgodnie z załącznikiem nr 5 do protokółu. 

       
 W związku z brakiem dyskusji dot. budżetu Przewodniczący Paweł Janicki 

poinformował, iż odpowiedzi na wszystkie zapytania i wnioski zostaną udzielone w 

pkt.10 

 

 

ad:  7. 

 

Sprawozdanie Burmistrza Dobrej z działalności międzysesyjnej. 

 

 Burmistrz Dobrej p. Andrzej Piątkowski poinformował, że sprawozdanie 

dotyczy okresu od 01.10.2008 r. do 04.11.2008 r.  

Dodatkowo przedstawił kilka informacji: 

- rozstrzygnięty został konkurs na  edukację, złożona oferta przez Gminę w ramach I 

preselekcji nie otrzymała 37 pkt, jest daleko, będzie złożone odwołanie 

- w sprawie hali gimnastycznej, jest ona potrzebna, będą w tym temacie trwały 

rozmowy i zostaną przedstawione propozycje 

- będą składane kolejne wnioski: na drogi, tereny zielone za Domem Kultury, 

gospodarkę wodno-ściekową 

- rozstrzygnięty został przetarg na drogę w Strachocicach 

- przy pomocy środków z zewnątrz dokonano wymiany dachu na strażnicy w Dobrej 

- Burmistrz uczestniczył w dwóch zebraniach wiejskich: w Skęczniewie z radnym K. 

 



Jasińskim  w sprawie poszerzenia terenu wokół strażnicy i w Stawkach - 

rozstrzygnięto sprawę lamp 

 Do przedstawionego sprawozdania przez Burmistrza, Przewodniczący Rady 

zwrócił się z pytaniem, jakie odbyło się spotkanie, z jakimi firmami i jakie wnioski 

zostały wyciągnięte w sprawie oczyszczalni ścieków. 

 Burmistrz wyjaśnił, że trwają rozmowy w sprawie oczyszczalni, która wymaga 

natychmiastowego remontu. Są dwie propozycje oczyszczalnia przepływowa i SBR. 

Odbędą się spotkania z komisjami, na których radni podejmą decyzje. 

Sprawozdanie stanowi załącznik nr 6 do protokółu. 

Przewodniczący Rady ogłosił 5 min przerwę. 

Wznawiając obrady po przerwie Przewodniczący przystąpił do realizacji dalszego 

porządku obrad. 

 
ad: 8. 

 

                          Podjęcie uchwał w sprawie: 

 

1) Uchwała Nr XVIII/141/08 w sprawie zmiany uchwały nr IX/62/07 

Rady Miejskiej w Dobrej z dnia 10 lipca 2007 roku w sprawie 

przystąpienia Gminy Dobra do Stowarzyszenia "Lokalna Grupa Dzia łania 

- Przymierze Jeziorsko" 

    Burmistrz Dobrej p. Andrzej Piątkowski poinformował, że dokonuje się zmiany 

uchwały Nr IX/62/07 Rady Miejskiej w Dobrej z dnia 10 lipca 2007 roku,  w sposób 

następujący:  § 1 otrzymuje brzmienie: Gmina Dobra przystępuje jako członek 

zwyczajny do Stowarzyszenia „Lokalna Grupa Działania  - Przymierze Jeziorsko” na 

czas nieokreślony. 

 Gmina Dobra na podstawie w/w uchwały była członkiem wspierającym 

Stowarzyszenie LGD „Przymierze Jeziorsko”, które skupiało łącznie 3 gminy oraz 

realizowało na terenie tychże gmin projekty w ramach „Pilotażowego Programu 

Leader+” – Schemat I oraz Schemat II.   

Jednakże z powodu wejścia w życie ustawy z 7 marca 2007 r o wspieraniu rozwoju 

obszarów wiejskich z udziałem środków Europejskiego Funduszu Rolnego na rzecz 

Rozwoju Obszarów Wiejskich, a dokładnie art. 15 pkt.2 członkiem zwyczajnym  

lokalnych grup działania mogą być osoby fizyczne i osoby prawne, w tym jednostki 

samorządu terytorialnego.   

W związku z powyższym wymagana jest zmiana statusu Gminy Dobra z członka 

 



wspierającego na status członka zwyczajnego.  

Wszystkie prawa i obowiązki członka zwyczajnego określa Statut Stowarzyszenia LGD 

„Przymierze Jeziorsko”. 

 Przewodniczący Komisji Budżetowej i Mienia Komunalnego Wiesław Ignaczak 

poinformował o przyjęciu przez Komisję pozytywnej opinii do projektu uchwały  

 Przewodniczący Komisji Socjalno – Społecznej Janusz Nowakowski oznajmił, iż 

również Komisja ta pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  

Przewodniczący Paweł Janicki zarządził głosowanie nad projektem uchwały, 

która została przyjęta przez Radę jednogłośnie tj. na 14 radnych obecnych na sali 

podczas głosowania „za” jej przyjęciem głosowało 14 radnych, głosów „przeciw” i 

„wstrzymujących” – nie zgłoszono. 

Uchwała Nr XVIII/141/08 Rady Miejskiej w Dobrej z dnia 5.11.2008 roku r. w 

sprawie zmiany uchwały nr IX/62/07 Rady Miejskiej w Dobrej z dnia 10 lipca 2007 

roku w sprawie przystąpienia Gminy Dobra do Stowarzyszenia  "Lokalna Grupa 

Działania - Przymierze Jeziorsko stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 

  

          2) Uchwała Nr XVIII/142/08 w sprawie przyjęcia Statutu Związku 

Międzygminnego "Związek Gmin Powiatu Tureckiego" 

   Burmistrz wyjaśnił, że w związku z pismem Wojewody Wielkopolskiego nr 

NK.I-4.0711-3/08 z dnia 31 lipca 2008 roku w sprawie nieprawidłowości dotyczących 

Statutu Związku, wskazanych przez Ministerstwo Spraw Wewnętrznych i Administracji, 

uzasadnionym jest wprowadzenie zmian w Statucie Związku. Z uwagi na dużą ilość 

zastrzeżeń organu prowadzącego rejestr, co do treści Statutu Związku 

Międzygminnego „Związek Gmin powiatu Tureckiego” stworzono nowy Statut Związku.  

W związku, z powyższym należy uchylić zapisy dotyczące przyjęcia i zmiany wersji 

pierwotnej Statutu Związku i podjąć nową uchwałę w przedmiotowej sprawie.  

Przewodniczący Komisji Budżetowej i Mienia Komunalnego Wiesław Ignaczak 

poinformował o przyjęciu przez Komisję pozytywnej opinii do projektu uchwały. 

 

Przewodniczący Komisji Socjalno – Społecznej Janusz Nowakowski oznajmił, iż 

również Komisja ta pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  

 

Przewodniczący Paweł Janicki zarządził głosowanie nad projektem uchwały, 

która została przyjęta przez Radę jednogłośnie tj. na 14 radnych obecnych na sali 

podczas głosowania „za” jej przyjęciem głosowało 14 radnych, głosów „przeciw” i 

„wstrzymujących” – nie zgłoszono. 

 



 

Uchwała Nr XVIII/142/08 Rady Miejskiej w Dobrej z dnia 5.11. 2008 roku r. w 

sprawie przyjęcia Statutu Związku Międzygminnego "Związek Gmin Powiatu 

Tureckiego" stanowi  załącznik nr 8 do protokołu. 
  

       3) Uchwała Nr XVIII/143/08 w sprawie obniżenia średniej ceny żyta 

przyjmowaną jako podstawę obliczenia podatku rolnego w 2009 roku 

 Burmistrz poinformował, że corocznie Prezes Głównego Urzędu Statystycznego 

wydaje komunikat w sprawie średniej ceny skupu żyta za okres pierwszych trzech 

kwartałów roku poprzedzającego wymiar podatku rolnego. W dniu 17.10.2008r. 

została ustalona przez Prezesa GUS średnia cena skupu żyta w kwocie 55,80 zł za 1 q. 

Zgodnie z art. 6 ust.3 ustawy o podatku rolnym, Rada Gminy może obniżyć wysokość 

średniej ceny skupu, będącej podstawą obliczenia podatku rolnego. W związku z 

powyższym, po uzyskaniu pozytywnej opinii Wielkopolskiej Izby Rolniczej w Poznaniu, 

zaproponował utrzymać kwotę 40,00 zł za 1q co daje stawkę podatku rolnego dla 

posiadaczy gospodarstwa rolnego 100,00 zł za  1 ha przeliczeniowy, natomiast stawka 

podatku rolnego dla posiadacza użytków rolnych poniżej 1 ha wyniesie 200,00 zł za 1 

ha fizyczny. 

Przewodniczący Komisji Budżetowej i Mienia Komunalnego Wiesław Ignaczak 

poinformował o przyjęciu przez Komisję pozytywnej opinii do projektu uchwały. 

Przewodniczący Komisji Socjalno – Społecznej Janusz Nowakowski oznajmił, iż 

również Komisja ta pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  

Przewodniczący Paweł Janicki zarządził głosowanie nad projektem uchwały, 

która została przyjęta przez Radę jednogłośnie tj. na 14 radnych obecnych na sali 

podczas głosowania „za” jej przyjęciem głosowało 14 radnych, głosów „przeciw” i 

„wstrzymujących” – nie zgłoszono. 

 

Uchwała Nr XVIII/143/08 Rady Miejskiej w Dobrej z dnia 5.11. 2008 roku r. w 

sprawie obniżenia średniej ceny żyta przyjmowaną jako podstawę obliczenia podatku 

rolnego w 2009 roku stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 

 

           4) Uchwała Nr XVIII/144/08 w sprawie określenia wysokości stawek 

podatku od nieruchomości w roku podatkowym 2009 r. 

 Burmistrz poinformował, że zgodnie z art.5 ust.1 ustawy z 12 stycznia 1991 

roku o podatkach i opłatach lokalnych Rada Miejska, w drodze uchwały, określa 

wysokość stawek podatku od nieruchomości oraz zgodnie z Obwieszczeniem Ministra 

Finansów z 29 lipca 2008r. w sprawie górnych granic stawek kwotowych podatków i 

 



opłat lokalnych w 2009r. (MP nr 59, poz. 531), stawki te w 2009 roku nie mogą 

przekroczyć rocznie poniższych stawek tj.: 

od gruntów: 

1.związanych z prowadzeniem działalności gospodarczej, bez względu na sposób 
zakwalifikowania w ewidencji gruntów i budynków – 0,74zł m2 powierzchni, 

2.pod jeziorami, zajętych na zbiorniki wodne retencyjne lub elektrowni wodnych 
– 3,90 zł od 1 ha powierzchni, 

3.pozostałych – 0,37 zł od 1 m2 powierzchni. 

od budynków lub ich części: 

         1.mieszkalnych – 0,62 zł od 1m2 powierzchni użytkowej, 

         2.związanych z prowadzeniem działalności gospodarczej oraz od      
  budynków mieszkalnych lub ich części zajętych na prowadzenie       
działalności gospodarczej – 19,81 zł od 1m2 powierzchni użytkowej, 

         3.zajętych na prowadzenie działalności gospodarczej w zakresie obrotu  
  kwalifikowanym materiałem siewnym – 9,24 zł od 1m2 powierzchni   
  użytkowej, 

         3.zajętych na prowadzenie działalności gospodarczej w zakresie   
  udzielania świadczeń zdrowotnych – 4,01 zł od 1 m2 powierzchni     
użytkowej, 

         4.pozostałych – 6,64 zł od 1 m2 powierzchni użytkowej. 

 

od budowli – 2% ich wartości, o której mowa w przepisach o podatkach dochodowych. 

Wyżej wymienione górne granice stawek kwotowych ulegają corocznie podwyższeniu 

na następny rok podatkowy w stopniu odpowiadającym wskaźnikowi wzrostu cen 

detalicznych towarów i usług konsumpcyjnych w okresie pierwszego półrocza roku, w 

którym stawki ulegają podwyższeniu, w stosunku do analogicznego okresu roku 

poprzedniego.  

Zgodnie z komunikatem Prezesa Głównego Urzędu Statystycznego z dnia 15 lipca 

2008r. opublikowanym w Monitorze Polskim z dnia 23 lipca 2008r. Nr 54, poz. 486, 

wskaźnik cen towarów i usług konsumpcyjnych w pierwszym półroczu 2008r. wyniósł 

4,2%  

Propozycja stawek podatku od nieruchomości na rok 2009 ustalonych w Gminie Dobra 

jest w wysokości odpowiadającej wzrostowi górnych granic stawek kwotowych 

określonych w obwieszczeniu Ministra Finansów, podwyższonych w stosunku do 

stawek z roku 2008 o średnio 7 %. 

Ponadto, Rada Miejska w Dobrej skorzystała z prawa (art. 5 ust.2 ustawy) do 

różnicowania stawek w podatku od nieruchomości, wyodrębniając z grupy budynków 

pozostałych i wprowadzając stawkę podatku od budynków letniskowych. 

 



   Następnie Burmistrz przedstawił propozycje stawek podatku od 

nieruchomości zaproponowanych na posiedzeniach komisji: 

2. od budynków lub ich części: 

1) mieszkalnych – 0,50 zł od 1m2 powierzchni użytkowej, 

2) związanych z prowadzeniem działalności gospodarczej oraz od budynków 

mieszkalnych lub ich części zajętych na prowadzenie działalności 

gospodarczej – 19,31 zł od 1m2 powierzchni użytkowej, 

3) zajętych na prowadzenie działalności gospodarczej w zakresie obrotu 

kwalifikowanym materiałem siewnym - 9,00 zł od 1 m2  powierzchni 

użytkowej 

4) zajętych na prowadzenie działalności gospodarczej w zakresie udzielania 

świadczeń zdrowotnych - 3,90 zł od 1 m2  powierzchni użytkowej 

5) pozostałych, w tym zajętych na prowadzenie odpłatnej statutowej 

działalności pożytku publicznego przez organizacje pożytku publicznego z 

wyłączeniem letniskowych – 4,20 zł od 1m2 powierzchni użytkowej, 

6) letniskowych – 6,00 zł od 1m2 powierzchni użytkowej, 

3. od budowli – 2 % ich wartości,  

4. od gruntów: 

a) związanych z prowadzeniem działalności gospodarczej bez względu na sposób 

zakwalifikowania w ewidencji gruntów i budynków – 0,74 zł od 1m2 

powierzchni, 

b) pod jeziorami, zajętych na zbiorniki wodne, retencyjne lub elektrowni wodnych 

– 3,90zł od 1ha powierzchni, 

c) pozostałych, w tym  zajętych na prowadzenie odpłatnej statutowej działalności 

pożytku publicznego przez organizacje pożytku publicznego – zaproponował 

0,25 zł od 1m2 powierzchni / propozycja radnych na komisjach 0,21 zł, 

propozycja Burmistrza na komisjach 0,30 zł 

 

 Przewodniczący Komisji Budżetowej i Mienia Komunalnego Wiesław Ignaczak 

poinformował o przyjęciu przez Komisję pozytywnej opinii do projektu uchwały. 

Przewodniczący Komisji Socjalno – Społecznej Janusz Nowakowski oznajmił, że 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  

Przewodniczący Paweł Janicki zarządził głosowanie nad projektem uchwały, 

która została przyjęta przez Radę większością głosów tj. na 14 radnych obecnych na 

sali podczas głosowania „za” jej przyjęciem głosowało 13 radnych, głosów „przeciw” - 

nie zgłoszono, głosów  „wstrzymujących” – 1. 

 



 

Uchwała Nr XVIII/144/08 Rady Miejskiej w Dobrej z dnia 5.11. 2008 roku w 

sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości w roku podatkowym 

2009,  stanowi załącznik Nr 10 do protokółu. 

 
           5) Uchwała Nr XVIII/145/08 w sprawie określenia wysokości 

rocznych stawek podatku od środków transportowych na rok 2009 

 

 Burmistrz zaproponował przyjąć propozycje stawek podatku od środków 

transportowych uzgodnionych na komisjach rady zgodnie z projektem uchwały. 

Proponowane stawki podatku od środków transportowych na 2009 r. są wyższe 

średnio o około 16,45. 

Przewodniczący Komisji Budżetowej i Mienia Komunalnego Wiesław Ignaczak 

poinformował o przyjęciu przez Komisję pozytywnej opinii do projektu uchwały. 

 

Przewodniczący Komisji Socjalno – Społecznej Janusz Nowakowski oznajmił, iż 

również Komisja ta pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  

 

Przewodniczący Paweł Janicki zarządził głosowanie nad projektem uchwały, 

która została przyjęta przez Radę jednogłośnie tj. na 14 radnych obecnych na sali 

podczas głosowania „za” jej przyjęciem głosowało 14 radnych, głosów „przeciw” i 

„wstrzymujących” – nie zgłoszono. 

 

Uchwała Nr XVIII/146/08 Rady Miejskiej w Dobrej z dnia 5.11. 2008 roku w 

sprawie określenia wysokości rocznych stawek podatku od środków transportowych na 

rok 2009 stanowi załącznik Nr 11 do protokółu. 
  

                 6) Uchwała Nr XVIII/146/08 w sprawie zmiany budżetu na 2008 r. 

 

  Burmistrz Dobrej p. Andrzej Piątkowski poprosił, aby zmiany w budżecie na 

2008 r. przedstawiła Skarbnik Dobrej. 

          

 P. Beata Kmieć – skarbnik Dobrej , omówiła zmiany budżetu zgodnie z 

załącznikiem nr 12 do protokółu.  

Nie zgłoszono zapytań.  

        

 



Przewodniczący Komisji Budżetowej i Mienia Komunalnego Wiesław Ignaczak 

poinformował o przyjęciu przez Komisję pozytywnej opinii do projektu uchwały. 

 
 Przewodniczący Komisji Socjalno – Społecznej Janusz Nowakowski oznajmił, iż 

również Komisja ta pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.           

  

Przewodniczący Paweł Janicki zarządził głosowanie nad projektem uchwały w 

sprawie zmiany budżetu na 2008 r., która została przyjęta przez Radę jednogłośnie tj. 

na 14 radnych obecnych na sali podczas głosowania „za” jej przyjęciem głosowało 14 

radnych, głosów „przeciw” i  „wstrzymujący się” – nie zgłoszono. 

Uchwała Nr XVIII/146/08 Rady Miejskiej w Dobrej z dnia 5.11. 2008 roku w 

sprawie zmiany budżetu na 2008 r. stanowi załącznik Nr 12 do protokółu. 

 

         7) Uchwała Nr XVIII/147/08 w sprawie uchylenia uchwały  dotyczącej  

wzniesienia pomnika Jana Pawła II  

   Burmistrz Dobrej poinformował, że w dniu 21 października 2008 roku 

Proboszcz Rzymsko-Katolickiej Parafii Dobra ks. Zygmunt Chromiński zwrócił się z 

prośbą o zmianę lokalizacji pomnika Jana Pawła II. Przyjęte w uchwale Rady Miejskiej 

w Dobrej Nr XVII/140/08 z dnia 30.09.2008 r. miejsce ustawienia pomnika nie zostało 

zaakceptowane przez Wojewódzkiego Konserwatora Zabytków jak również 

Konserwatora Diecezjalnego.  

Wobec stanowiska wyżej wymienionych instytucji konieczne jest uchylenie 

przedmiotowej uchwały a nową lokalizację pomnika ustalić w nowej uchwale. 

        Przewodniczący Komisji Budżetowej i Mienia Komunalnego Wiesław Ignaczak 

poinformował o przyjęciu przez Komisję pozytywnej opinii do projektu uchwały. 

 Przewodniczący Komisji Socjalno – Społecznej Janusz Nowakowski oznajmił, iż 

również Komisja ta pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  

 

Przewodniczący Paweł Janicki zarządził głosowanie nad projektem uchwały w 

sprawie uchylenia uchwały dotyczącej wzniesienia pomnika Jana Pawła II., która 

została przyjęta przez Radę jednogłośnie tj. na 14 radnych obecnych na sali podczas 

głosowania „za” jej przyjęciem głosowało 14radnych, głosów „przeciw” i 

„wstrzymujących” – nie zgłoszono. 

 

Uchwała Nr XVIII/147/08 Rady Miejskiej w Dobrej z dnia 5.11. 2008 roku w 

 



sprawie uchylenia uchwały dotyczącej wzniesienia pomnika Jana Pawła II stanowi 

załącznik Nr 13 do protokółu. 

 
 

 8) Uchwała Nr XVIII/148/08 w sprawie  dotyczącej  wzniesienia     

    pomnika Jana Pawła II  

   Burmistrz Dobrej poinformował, że na skutek uchylenia Uchwały Nr 

XVII/140/08 Rady Miejskiej w Dobrej z dnia 30 września 2008 roku w związku z 

brakiem zgody Wojewódzkiego Konserwatora Zabytków jak również Konserwatora 

Diecezjalnego konieczne jest ustalenie nowej lokalizacji. 

Zgodnie z pismem z dnia 21 października 2008 roku od Proboszcza Rzymsko-

Katolickiej Parafii Dobra ks. Zygmunta Chromińskiego  nowa lokalizacja  znajduje się 

na działce stanowiącej własność komunalną Gminy Dobra oznaczoną nr geodezyjnym 

1732/1. 

Fundatorem pomnika będzie Parafia Dobra. 

Szczegółowe zasady usytuowania i finansowania określi porozumienie zawarte 

pomiędzy Gminą Dobra a Parafią Dobra. 

         Przewodniczący Komisji Budżetowej i Mienia Komunalnego Wiesław Ignaczak 

poinformował o przyjęciu przez Komisję pozytywnej opinii do projektu uchwały. 

 Przewodniczący Komisji Socjalno – Społecznej Janusz Nowakowski oznajmił, iż 

również Komisja ta pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  

Przewodniczący Paweł Janicki zarządził głosowanie nad projektem uchwały w 

sprawie wzniesienia pomnika Jana Pawła II., która została przyjęta przez Radę 

jednogłośnie tj. na 14 radnych obecnych na sali podczas głosowania „za” jej 

przyjęciem głosowało 14 radnych, głosów „przeciw” i „wstrzymujących” – nie 

zgłoszono. 

 

Uchwała Nr XVIII/148/08 Rady Miejskiej w Dobrej z dnia 5.11. 2008 roku w 

sprawie wzniesienia pomnika Jana Pawła II stanowi załącznik Nr 14 do protokółu. 

 

 

      9) Uchwała Nr XVIII/149/08 w sprawie wyrażenia zgody na         

    nabycie nieruchomości 

 Burmistrz poinformował, że Pan Marek Kozłowski zam. Dobra,ul. 1-go Maja 30 

jest właścicielem nieruchomości położonej w Dobrej, gm. Dobra, oznaczonej nr 

geodezyjnym 1729/1 o pow. 0,0292 ha , ujawnionej w księdze wieczystej 

 



prowadzonej w Sądzie Rejonowym w Turku , Wydział Ksiąg Wieczystych nr KW 20198. 

 Przedmiotowa nieruchomość niezbędna jest gminie na realizację celu 

publicznego w rozumieniu ustawy z dnia 21 sierpnia 1997 r. o gospodarce 

nieruchomościami, tj. wydzielenie gruntów pod drogę publiczną a następnie jej 

budowę i utrzymanie . 

 Zgodnie z art. 18 ust. 2 pkt 9 lit. a ustawy o samorządzie gminnym nabycie 

przez gminę następuje za zgodą organu stanowiącego wyrażoną w uchwale. 

 Cena nabycia została ustalona z właścicielem w drodze negocjacji na kwotę 

400,00 zł. 

  Przewodniczący Komisji Budżetowej i Mienia Komunalnego Wiesław Ignaczak 

poinformował o przyjęciu przez Komisję pozytywnej opinii do projektu uchwały. 

 Przewodniczący Komisji Socjalno – Społecznej Janusz Nowakowski oznajmił, iż 

również Komisja ta pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  

Przewodniczący Paweł Janicki zarządził głosowanie nad projektem uchwały w 

sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości, która została przyjęta przez Radę 

jednogłośnie tj. na 14 radnych obecnych na sali podczas głosowania „za” jej 

przyjęciem głosowało 14 radnych, głosów „przeciw” i „wstrzymujących” – nie 

zgłoszono. 

 
Uchwała Nr XVIII/149/08 Rady Miejskiej w Dobrej z dnia 5.11. 2008 roku w sprawie 

wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości stanowi załącznik Nr 15 do protokółu. 

 

pkt: 9.  

     Sprawozdanie z oświadczeń majątkowych 

 Sprawozdanie z oświadczeń majątkowych przedstawił Przewodniczący RM w 

Dobrej Paweł Janicki.  

Sprawozdanie stanowi  załącznik Nr 16 do protokółu. 

 

pkt: 10. 

Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych: 

 

 Burmistrz udzielił odpowiedzi: 

- odnośnie przystanku w Strachocicach poinformował, że na sesji w dniu 10.07. 

zostało uzgodnione, że nie będzie drugiego przystanku. Autobusy szkolne chodzą 

 



punktualnie i nie ma potrzeby, aby dzieci wychodziły wcześniej i czekały. 

Zapewnił, że dowozy w naszej gminie są bardzo rozbudowane, gdzie tylko można one 

dojeżdżają. 

Wniosek pozostaje, a jeśli Rada podejmie decyzje stawiania w każdym roku 

przystanku, należy ustalić kolejność. 

- oznakowanie m. Januszówka - stwierdził, że Starostwo Powiatowe wywiązuje się z 

tego zadania, przyjdzie kolej na Januszówkę. Młyny i Stawki. Poprosił również radnego 

powiatowego o przyspieszenie wniosku. 

 

pkt: 11. 

Wolne wnioski. 

 

-  Pani Ewa Makówka - soł. wsi Chrapczew - ponownie poszyła sprawę złej drogi do 

Chrapczewa. 

Burmistrz stwierdził, że nie chciałby zmieniać decyzji, aby nie naprawiać dróg jesienią 

i wiosną, kiedy pojawiają się deszcze, bo wówczas pojawiają się dziury, należy je 

naprawiać w miesiącach letnich. Zaznaczył, że lepiej dążyć do zakładania asfaltu.   

p. sołtys zwróciła uwagę, że również zgłaszała naprawę drogi w okresie letnim, 

otrzymała odpowiedź, że nie może być ona naprawiona, ponieważ się kurzy. 

Burmistrz odpowiedział, że droga  była naprawiana i to w sposób kosztowny, nie 

żwirem tylko tuczniem, ale droga ta jest bardzo trudna w utrzymaniu. 

p. sołtys stwierdziła, że 4 samochody tucznia na tą drogę jest za mało. 

- Przewodniczący Rady poruszył ponownie sprawę spotkania ze wspólnotami 

mieszkaniowymi.  

Poruszył również sprawę oczyszczalni ścieków w Dobrej, dlaczego teraz okazuje się, 

że jest niedobra, trzeba znaleźć przyczynę, czemu się zepsuła, lub winnego temu. 

Informacje te mamy od projektantów, a nie od naszych pracowników. Zaproponował 

na przełomie listopada-grudnia wspólną komisją z wyjazdem na oczyszczalnię. 

Odnośnie placu zabaw, Burmistrz odpowiedział że w każdym roku odbywają się 

spotkania, na których wspólnoty określają swoje oczekiwania. Zwrócił uwagę, że na 

wniosek wspólnot piaskownice zostały zlikwidowane na parkingi. Sprawę należy 

ponownie przedyskutować, na przełomie  stycznia - lutego problem będzie na pewno 

rozstrzygnięty. 

 



W sprawie oczyszczalni ścieków Burmistrz odpowiedział, że o złym stanie oczyszczalni 

informowała również była p. kierownik. W sprawie tej musi się spotkać rada i podjąć 

decyzje, które będą bardzo trudne. 

Przewodniczący zwrócił uwagę, że nie chodziło mu o piaskownię dla dzieci tylko o 

miejsce spotkań dla młodzieży gimnazjalnej z bloków. 

- p. Grzelak Alicja - soł.wsi Strachocice-Kolonia złożyła na ręce Burmistrza i 

Przewodniczącego Rady wniosek o wystąpienie przez gminę o dotację na zrobienie 

drogi w Strachocicach. 

- radny Henryk Gręzicki - zgłosił wniosek postawienia kontenera na śmieci w lesie przy 

wjeździe na stare wysypisko śmieci, aby nie zbierać po lasach śmieci. 

Burmistrz odpowiedział, że lasy państwowe są instytucją, która ma swoje dochody, 

jako burmistrz nie może pozwolić, aby gmina płaciła za wywożenie. Każdego 

właściciela posesji jest obowiązkiem zakupienie kontenera.  

      

 

pkt: 12. 

Zamknięcie obrad. 

 

 W związku z tym, że porządek XVIII Sesji Rady Miejskiej w Dobrej został 

wyczerpany, Przewodniczący  Rady Miejskiej w Dobrej Paweł Janicki o godz. 1345   

zakończył obrady sesji dziękując wszystkim za przybycie i udział w obradach. 

                                                                                                                             
Przewodniczący                        

        I n s p e k t o r                 Rady Miejskiej 

        Barbara Wituła                                              Paweł Janicki  

 


